
Verslag
van de zeven en zeventigste Vergadering
derNederlandscheBotanischeVereeniging
gehoudente
Utrecht op 7 Februari 1904.

Voorlezing wordt gedaan van de ingekomen stukken:

dat op den len Oct 1903 als gewoon lid heeft bedankt

Dr. J. Versluys Jz. te Amsterdam; op den 19en Dec. 1903,

Dr. H. P. J o n k m a n te Utrecht en op 29 Dec. 1003, Dr. P.

Woltering te ’sHertogenbosch;

dat den 14erl Dec. 1903 door Prof. P. A. F. 0. W e n t

volgens Art. 5 der Statuten als gewoneleden zijn voorgesteld:

Pr. A. E. de Jonge te Utrecht en de Heeren

J. van Beusekom,

H. P. J. B1 o e m e r s,

C. J. Baart de la Faille,

A. P u 11 e,

L. Kutten,

J. P. Tesch, allen te Utrecht;

dat den 26en Dec. door Prof. J. W. M o 11 als gewone

leden zijn voorgesteld:

De President opent de vergadering en verzoekt bij

afwezigheid van den Secretaris, Dr. Lotsy diens functies

te vervullen.

De notulen der vorige vergadering worden gelezen en

goedgekeurd.
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Mej. A. E. J. Bruins,

Mej. T. Tammes en de Heeren

H. H. J a n s s o n i u s,

B. J. Sypkens,

J. J. Prins,

Ph. van Har r e v el d Jr.,

K. Zylstra, allen te Groningen,

Mej. L. C. de Graaff te Leeuwarden,

Dr. J. C. S c h o u t e te Wageningen;

dat door den Heer S c h u ij t reeds op een vorige verga-

dering was voorgesteld:

de Heer J. F. W i 1 k e te Rotterdam,

terwijl alsnog door Prof. Went voor het lidmaatschap

worden aanbevolen:

Mej. F. W. Andreae,

Mej. M. E. L a n d e n b e r g en de Heeren

A. H. B1 a a u w, allen te Utrecht en de Heer J. H.

Bonnema te Leeuwarden.

Het eerst werd overgegaan tot de benoeming der voor-

gestelde leden, wat bij acclamatie geschiedde.

Eenige der nieuw gekozen leden werden ter Vergadering

binnengeleid en met de andere nieuwe leden doorden Voor-

zitter welkom geheeten. De presentielijst bevatte alsnu

36 namen.

De Voorzitter geeft als zijne meening te kennen dat het

door de Heeren Goethart en Lotsy ingediende voor-

stel tot reorganisatie der Vereeniging, zooals dat nader door

het Bestuur is gewijzigd, kan leiden tot een aangename

samenwerking tusschen de biologische en floristische ele-

menten in onze Vereeniging; hij herinnert er aan dat deze

Vergadering is belegd om omtrent dit onderwerp van ge-

dachten te wisselen, dat definitieve besluiten echter eerst

op de volgende buitengewone vergadering kunnen worden

genomen.
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De Heer Costerus heeft verschillende bezwaren tegen

het bestuursvoorstel, welke hierop neerkomen dat hij bang

is dat eene scheiding tusschen beide klassen van botanisten

daarvan het gevolg zal zijn; hij vindt het onaangenaam

dat de afdeelingen zullen bestaan uit betalende en niet be-

talende leden, de eersten met, de laatsten zonder stemrecht.

Hij wenscht geen differentiatie in eene biologische en eene

floristische afdeeling, maar meent dat aan debezwaren van

beide partijen kan tegemoet gekomen worden door het

houden van twee soorten van vergaderingen, floristische

en biologische.

Ook wenscht hij geen twee besturen, maar één bestuur

b. v. uit 5 leden bestaande, waarin dan vertegenwoordigers

van beide richtingen zitting kunnen nemen, en waardoor

dan toch het verband tusschen beiden behouden blijft.

De Heer V u y c k meent dat door dit voorstel van Dr.

Costerus niet veel veranderd zou worden, daar iets

dergelijks eigenlijk reeds bestaat, doordat de winterverga-

deringen reeds een meer biologisch, de zomervergaderingen

een meer floristisch karakter dragen, terwijl gebleken is,

dat dit toch niet voldoende aan de wenschen van beide

groepen te gemoet komt.

De Heer Rovers vraagt of de voorgestelde reorgani-

satie niet tot Statuten wijziging zal moeten leiden, wat

door den Voorzitter beaamd wordt.

De Heer Suringar wil den leden in iedere afdeeling

stemrecht geven, of zij aan die afdeeling contribueeren of

niet en wenscht te weten, waarom iedere afdeeling ƒ5,—

contributie zal heffen.

De Voorzitter meent dat dit voornamelijk wordt

voorgesteld om meer geld voor het tijdschrift te krijgen.

De Heer Costerus wenscht geen twee contributies,

doch één contributie van b. v. ƒ 6,— of ƒ 7,50.

De Heer Lak o wil, afgescheiden van de kwestie van

stemrecht, één uniforme contributie.
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De Heer Goethart meent dat de discussien zich in

een ongewenschte richting bewegen; hij doet uitkomen

dat het reorganisatie-voorstel in de eerste plaats beoogt

eene autonome ontwikkeling van beide afdeelingen en meent

dat daarom slechts den leden van elke afdeeling, niet hun

gasten stemrecht toekomt.

De Heer Kuypers vraagt of de kassen van beide afdee-

lingen afzonderlijk zullen worden beheerd?

De Heer S u r i n g a r zegt zich geen vereeniging met

twee kassen te kunnen voorstellen.

De Heer L a k o is afkeerig van splitsing.

De Heer Vuyck zegt dat, zijns inziens, zich beide rich-

tingen slechts dan behoorlijk kunnen ontwikkelen als eene

splitsing in twee afdeelingen plaats vindt; blijft de Veree-

niging zooals zij thans is dan wordt zij öf floristisch öf

biologisch.

De Heer Suringar meent dat eene vermeerdering van

het aantal vergaderingen aan alle bezwaren te gemoet kan

komen, vooral indien deze in verschillende gedeelten van

het land gehouden worden en indien de te behandelenonder-

werpen van te voren worden bekend gemaakt.

Vooral kleine bijv. provinciale vergaderingen zouden zijns

inziens zeer nuttig zijn; iedere zoodanige Vergadering moest

zijn eigen bestuur hebben. Toch meent hij, dat het zwaarte-

punt van het bestuursvoorstel in de reorganisatie van het

tijdschrift ligt, met welke verandering h\j zeer is ingenomen.

De Heer C o s t e r u s is het in hoofdzaak met den Heer

Suringar eens en meent dat de wintervergadering, ten

einde meer gelegenheid te geven tot het doen van wetenschap-

pelijke raededeelingen bijv. twee dagen zou kunnen duren.

De Heer L o t s y zegt dat het Bestuursvoorstel geenszins

splitsing, doch integendeel het samenhouden van beide

groepen van botanisten beoogt. Wel verre van in de voor-

gestelde splitsing eene scheiding te zien, ziet hij daarin een

laatste middel om scheiding te voorkomen.
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De Heer Boldingh vraagt of de biologen zich in de

toekomst niet nog verder zullen wenschen te splitsen.

De Heer S u r i n g a r meent dat men het tijdschrift kan

reorganiseeren zonder daarom de Vereeniging te vervormen.

Prof. Went meent dat het tijdschrift niet op den steun

der biologen zal kunnen rekenen, tenzij de Vereeniging ge-

reorganiseerd wordt, en is met het Bestuur van oordeel

dat hun voorstel de ook door hem gevreesde scheiding zal

voorkomen.

De Heer Costerus meentdat de eenigszins onoverdachte

wijze, waarop leden worden aangenomen, niet in het belang

der Vereeniging is en meent dat daarbij meer overleg dient

te worden gepleegd.

De Heer H e i n s i u s meent naar aanleiding van het door

Dr. S u r i n g a r in het midden gebrachte, dat eene proef

met plaatselijke vergaderingen genomen is en fiasco heeft

gemaakt.

Daarentegen merkt de Heer S u r i n g a r op dat de Cen-

trale Sectie, waarop Dr. H e i n s i u s ongetwijfeld doelt,

geen Vereenigingsvergadering was, terwijl z. i. de provin-

ciale vergaderingen meer in den smaak zullen vallen.

Na er op gewezen te hebben hoe onze groote landgenoot

Hugo de Vries een nieuwe band tusschen biologie en

systematiek heeft gelegd door zijn beroemd Oenothera-

onderzoek, vraagt de Heer Suringar ofDr. Lotsy’s

vrees voor splitsing berust op een door biologen gesteld

ultimatum.

De Heer L o t s y zegt niets van een dergelijk ultimatum

te weten, doch herinnert aan het wijze woord: gouverner

c’est prévoir.

Prof. W ij s m a n, die op de vorige Vergadering verschil-

lende bezwaren tegen de reorganisatie der Vereeniging had,

meent thans met het bestuursvoorstel mede te kunnen

gaan, te meer daar hij gelooft dat de discipelen door het

Tijdschrift de Levende Natuur en de Natuurhistorische



57

Vereeniging gekweekt, op later leeftijd gaarne lid der bio-

logische afdeeling zullen worden.

De Heer L o t s y meent dat de bepaling, waarby deregle-

menten van beide afdeelingen door het gezamenlijk Bestuur

goedgekeurd moeten worden, alle gedachten aan een scheu-

ring buiten sluit.

Wat het ty'dschrift betreft meent Prof. Wijsman tegen

illusies omtrent een groote verspreiding te moeten waar-

schuwen.

Prof. M o 11 ziet eveneens in het Bestuursvoorstel een

zeer gewaardeerde poging om de beide elementen onzer Ver-

eeniging samen te houden en meent dat de tegenstanders

van het voorstel ten onrechte meenen dat dit voorstel

scheiding zou beoogen. Zijns inziens is het integendeel het

eenige middel om scheiding te voorkomen.

Dr. Costerus meent dat zijne voorstellen dit effect

in nog hoogere mate bezitten.

Prof. M o 11 verdedigt zijne zienswijze, de Heer Coste-

rus repliceert niet overtuigd te zijn.

De Heer Y u y c k meent naar aanleiding van Dr. Cos-

terus’ voorstel om één bestuur te kiezen, dat de belangen

van beide afdeelingen te verschillend zyn om door één

bestuur te worden behartigd. Hij stelt voor het bestuurs-

voorstel, eventueel naar aanleiding der gehouden discussies

gewijzigd, te doen drukken en te distribueeren vóór de over

drie weken te Nijmegen te houden buitengewone Vergade-

ring. Dit wordt goedgevonden en na eenige discussie besloten

de Vergadering te Nijmegen te houden, daar alleen op die

wijze de Vergadering door onzen hoogbejaarden Secretaris

kan worden bij gewoond.

De Heer Suringar stelt voor alleen die amendementen

toe te laten, welke drie dagen voor de Nijmeegsche Verga-

dering in handen van het bestuur zullen zijn.

De Heer L a k o weuscht dit niet verplichtend te stellen,

doch slechts den wensch uit te drukken dat amendementen
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op zijn laatst drie dagen van te voren het bestuur zullen

bereiken. Aldus wordt besloten,

Om kwart over drieën verzocht de Voorzitter aan

Prof. Went het Laboratorium, één welker localiteiten hij

zoo gastvrij ter onzer beschikking heeft gesteld, aan onze

leden in zijn geheel te laten zien. Aan dezen wensch gaf

Prof. Went gewillig gehoor en vond daarbij gelegenheid ons

menig interessant object zijner Surinaarnsche reis en uit

de kassen van den Utrechtschen Hortus te demonstreeren.

In de collegezaal projecteerde Prof. M o 11 talrijke interes-

sante preparaten en lantaarnplaatjes, terwijl Dr. L o t s y

photographieën van de fructiflcatie van Lygenodendron

demonstreerde, hem welwillend door de ontdekkers Prof.

01 i v e r en Dr. S c o 11 afgestaan.

In de Vergaderzaal, de bibliotheekkamer van hetbotanisch

Laboratorium, teruggekeerd, brengt de commissie der prijs-

vraag rapport uit over de herbarien en wordt besloten:

met een l 6n prijs te bekronen de herbaria ingezonden

onder de motto’s

Verzamelen doet opmerken

en X

en met een derden prijs het herbarium ingezonden onder

het motto

Scientia amabilis.

Na opening der naambriefjes blijkt een eerste prijs te

zijn toegekend aan de HeerenJ. J. van Laar te Hilversum

en F. A. des Tombe te Amersfoort

en een derden prijs aan den Heer E. J. K e m p e e s,

thans te Delft.

Het Bestuur wordt daarop gemachtigd een nieuwe prijs-

vraag uit te schrijven, waarbij het een dankbaar gebruik

zal maken van de in het rapport neergelegde opmerkingen,

terwijl niet verzwegen mag worden dat aan dit rapport

twee bijlagen waren toegevoegd, waarvan de eene een uit-

voerige bespreking bevatte van elk der 10 ingekomen her-
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baria, het andere een volledige opsomming van al de

in de herbaria vertegenwoordigde planten met hare groei-

plaatsen. Een welverdiend woord van dank werd aan de

commissie, in het bizonder aan den Heer L a k o, gebracht

voor de zorgvuldige wijze, waarop zij zich van hare taak

had gekweten.

De Voorzitter deelt mede dat deDirecteur van ’s Rijks

Herbarium te Leiden aan een onzer leden den toegang tot

het in ’s Rijks Herbarium opgeborgen Vereenigingsherbarium

heeft geweigerd. Het bestuur meent dat de Directeur van

’s Rijks Herbarium zijne bevoegdheid is te buiten gegaan,

aangezien een tusschen onze Vereeniging en het Rijk aan-

gegane overeenkomst niet van een dergelijke bevoegdheid

doet blijken. Het bestuur heeft daarom bij den directeur

van ’s Rijks Herbarium geprotesteerd en zich tot Curatoren

der Rijks üniversiteit te Leiden als hoogere instantie ge-

wend. Het had gehoopt vóór deze Vergadering een ant-

woord van Curatoren te ontvangen; nu dit niet het geval

is, vraagt het bestuur machtiging om naar bevind van zaken

te handelen. Deze machtiging wordt verleend.

De Heer B u r c k houdt een interessante voordracht over

verschillende variëteiten van de cosraopolitische A s pi di u m

aculeatum, terwyl de Heeren Jansen en Wachter

belangrijke mededeelingen over Lolium-vormen en hybri-

den doen.

Na een welgemeend woord van dank aan Prof. Went

voor de gastvrye ontvangst sluit de Voorzitter de

Vergadering.

De waarnemende Secretaris

J.P. Lotsy


